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Spørgsmål nr. S 1089 
§ 20 – spørgsmål til mundtlig besvarelse den 14. maj 2025 
 

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren  

Dato: 8. maj 2025 

Stillet af: 

 

Theresa Scavenius (UFG) 

Hvad er ministerens holdning til, at konsekvenserne af at imødekomme 

medicinalindustriens interesser med den foreslåede fortrolighed for 

medicinpriser, giver en dårligere mulighed for tilsyn af risici for overbetaling 

for medicin i sundhedssektoren og en forfordeling af borgerne, der både 

mister indblik i medicinpriserne og ikke modtager de potentielle besparelser, 

da de stadigvæk skal betale listepriser? 

(Spm. nr. S 1089). 

Begrundelse 

Spørgeren henviser til Statsrevisorernes beretning nr. 13/2011 om indkøb af 

sygehusmedicin og artiklen »Ministerium får hug for overbetaling« af 16. maj 

2012 fra dr.dk. Spørgsmålet om holdningen til fortrolighed og 

konsekvenserne for borgerne relaterer sig også generelt til direktiv 

89/105/EØF, som kræver åbenhed i forhold til medicinpriser. Spørgeren har 

tidligere sendt ministeren skriftligt spørgsmål hertil, spørgsmål nr. 21 til L 

134, men ministeren svarer ikke fyldestgørende på spørgsmålet. Minister 

henviser til, at kriterier fastlægges i bekendtgørelse, og at de lægemidler, der 

indgår i forsøgsordningen, offentliggøres på lægemiddelstyrelsens 

hjemmeside, hvor der ikke svares på åbenhed i forhold til medicinpriser. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet  
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